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VÝKUP PAPIERA V MESTE TISOVEC
OKTÓBER 2022

Firma  Brantner  Gemer  s.r.o.  Rimavská  Sobota  a mesto
Tisovec  oznamuje  obyvateľom,  že  zber  papiera  sa
uskutoční výmenou za toaletný papier, kuchynské utierky
alebo hygienické vreckovky na nasledovných stanovištiach
a to v termíne:

21. október 2022 – PIATOK
12:00 – 12:20 – ul. Partizánska / na parkovisku pri RZP
12:25 – 12:45 –  ul. Partizánska / pri Srdiečku
12:50 – 13:10 – ul. Hviezdoslavova / na parkovisku oproti
SAD - Rimava
13:15 – 13:35 – ul. Hviezdoslavova / pri RD č.1105 - Slávča
13:40 – 14:00 – ul. Muránska / pod železničným mostom
14:05 – 14:25 – ul. Francisciho 804 / na parkovisku
14:30 – 14:50 –  ul. Jesenského / pri garážach
14:55 - 15:15 -  ul. Štefánikova 955 / pri kotolni
15:20 – 15:40 – Rimavská Píla / pri kultúrnom dome
15:45 – 16:00 – Rimavská Píla / pred materskou školou

Zbierajú sa noviny, časopisy, knihy bez textilnej väzby. Je
potrebné, aby bol papier zviazaný!! 

Kartón sa odovzdáva  po dohode s výkupcom. 
Kontakt – p. Varga 0904 645 645

Ulicami bude prechádzať biela dodávka s logom Brantner.
Ak nevyhovuje daný termín, prosím kontaktovať MsÚ

Tisovec.         email : brantnergemer@brantner.sk
 

Oznam
Mestský  úrad  v Tisovci  oznamuje  občanom,  že  Mestská
kompostáreň Rudov dvor bude pre verejnosť otvorená len do
konca  októbra. Vývoz  biologicky  rozložiteľného  odpadu
z hnedých  zberných  nádob  sa  bude  realizovať  do  konca
novembra,  každú stredu.  Zberný dvor bude pre občanov od
novembra do konca februára otvorený v     zimnom režime, a     to:
Utorok           08:00 – 12:00 hod.
Štvrtok           11:00 – 15:00 hod. 
Sobota            08:00 – 11:00 hod. 

Ing. Miriama Janotíková,
referentka oddelenia výstavby, ŽP a RM

Urbariálna spoločnosť v Tisovci, 
pozemkové spoločenstvo,

ponúka na prenájom dvojizbový byt.
Kuchyňa a hygienický uzol ,vyššie štandardné

vybavenie, dve izby-nezariadené.
K dispozícii je garáž

Novostavba, byt je situovaný
-Tisovec ul. Ľ. Štúra
Vykurovanie, plynom

Cena dohodou
Kontakt: 0911195025

Zastav sa a počúvaj

Hríby po mojom komprdy
sú jedna z mojich vášní

dary prírody
o ktorých neraz i v noci básnim.

Vidím ich stáť osamote i v húfoch
pri smrekoch i bukoch

stačí privrieť viečka
a veriť že sa dočkám

ďalšieho úlovku
z rána či dňa na sklonku.

Keď potom kráčam po hore
ticho a s pietou
šepká mi zore

nezúfaj keď ich nieto.

Budú - som trpezlivý 
keď nie dubáky

tak krásne sivé hlivy.

Hora ma nesklame 
stále niečo dá

tu zlaté kuriatká
tam zas kozáky dva.

Vždy po každom kúsku
jej mlčky vďačím

neponáhľam sa stačím.

Naučila ma ako s ňou žiť
plnými ju dúškami piť

sať jej vône
chváliť stromov tône.

Cítim sa súčasťou toho hlasného ticha
len nevnímavý nemôže počuť

ako príroda dýcha.

Keďže nevidí a nepočuje
nemôže nájsť čo ona plným priehrštím dáva

taký nepochopí že k životu patrí
strom i suchá tráva.

Karol  Hruška

Príspevok Samuela Krišku prinášme
v  rubrike Naše "deti" vo svete - s.3

CLEMENTISOVE DNI V TISOVCI
Vladimír Clementis raz povedal: „Tradícia je putom pre životaschopných. Ísť vpred znamená ísť
so svetom a do sveta.“
A aj v našom meste je už tradícia pripomínať si nášho rodáka, osobnosť dejín 20. storočia, vždy
tretí  septembrový víkend, spolu s obcami Pohorelá a Závadka nad Hronom. Teraz sme však
pripravili  bohatší program, nakoľko v tomto roku si pripomíname 120. výročie narodenia a 70.
výročie tragickej smrti politika, diplomata, redaktora, spisovateľa, Dr. Vladimíra Clementisa.

Hoci  sa  sobota  17.9.2022
nepredviedla  krásnym  počasím,
slniečko ostalo schované za mrakmi,
ani  to  však  neodradilo  turistov  od
tradičného  diaľkového  pochodu
Clementisovou cestou. Tohto roku to
bol  už  jeho  41.  ročník  a  jeho
zakladatelia by určite boli hrdí, koľko
ľudí udržiava túto tradíciu, keď sa na
sedle Burda stretávajú turisti nielen z
Tisovca,  Pohorelej,  Závadky  nad
Hronom, ale i z celého Slovenska. O
občerstvenie  pre  takmer  300
účastníkov  sa  tohto  roku  postarali
chlapci  z  Mestských  lesov  Tisovec,
ktorí navarili  výborný guľáš a syrové

výrobky zabezpečili partneri zo Závadky nad Hronom. 
A keď sa už tento jesenný deň chýlil ku koncu, stretli sa účastníci pochodu, predstavitelia mesta
Tisovec  i  okolitých  samospráv,  zástupcovia  politických  strán  a  hnutí,  cirkví  i  spoločenských
organizácií  pred Pamätníkom Dr.  Vladimíra Clementisa,  aby si  uctili  jeho pamiatku.  Pozvanie
prijali  i  delegácie z našich družobných miest  Ludgeřovice a Putnok, medzi  hosťami boli  aj  p.
Michal Bagačka, poslanec BBSK, p. Peter Pavlík, prednosta Okresného úradu v R. Sobote, p.
Marián Habovčík, predseda Združenia miest a obcí Gemera-Malohontu. V krátkom programe pri
pamätníku vystúpili aj členovia Mužskej speváckej skupiny Kráľova hoľa z Pohorelej.
Program  pokračoval  19.  ročníkom
Koncertu obetiam represálií 50. rokov
v  evanjelickom  kostole,  ktorý  otvorili
už tradične speváci  nášho Mužského
spevokolu  Dr.  Sama  Daxnera.  Na
koncerte  sa  ďalej  predstavili  žiaci
umeleckej  školy  z  Putnoku,
pedagógovia  a  Didka  Vengrínová  zo
Základnej umeleckej školy v Tisovci a
prvýkrát  sa  tisovskému  publiku
predstavila  so  svojimi  vlastnými
piesňami  talentovaná  Betka
Struhárová (r. Kobyliaková).
Keďže aj  naša Základná škola nesie
meno  Dr.  Vladimíra  Clementisa,  je
žiadúce  pripomínať  túto  osobnosť  jej
žiakom. A tak program pokračoval v utorok 20.9.2022, presne v deň 120. výročia jeho narodenia.
Starší žiaci sa spolu so študentami Strednej odbornej školy a Evanjelického gymnázia zúčastnili
prednášky o živote a diele Vladimíra Clementisa, ktorú zorganizovalo oddelenie kultúry a športu v
spolupráci  s  Maticou  slovenskou  v  Martine  a  MO  MS  v  Tisovci  v  kinosále  MsKS.  Pútavú
prednášku s prezentáciou i súťažnými otázkami mal Lukáš Perný z Literárneho ústavu MS. Ale aj
mladší žiaci sa v tento deň dozvedeli mnoho zaujímavých informácií o Vladimírovi Clementisovi. V
Mestskej knižnici A. H. Škultétyho mali pripravenú prezentáciu o jeho živote a diele potom plnili
mnoho zaujímavých a tiež zábavných úloh v areáli školy. 

Miroslava Kojnoková

V  č í s l e  n á j d e t e  t i e ž :
U z n e s e n i a  M s Z

S p o z a  d v e r í
K o n f e r e n c i a  p r o j e k t u  N ó r s k y c h  f o n d o v

N o v é  k n i h y  v  k n i ž n i c i
O d p o č e t  v o l e b n é h o  o b d o b i a  2 0 1 8  -  2 0 2 2

K o m e n t á r e ,  o z n a m y ,  p o l i t i c k á  r e k l a m a

Nové knihy v knižnici
= spokojní čitatelia v meste

Jednou  z  najdôležitejších  aktivít  knižníc  je  akvizícia  –  nákup
nových kníh a týmto pravidlom sa riadi aj naša Mestská knižnica A.
H.  Škultétyho  v  Tisovci.  Snažíme  sa  pravidelne  získavať  do
knižného fondu nové atraktívne tituly,  čo má pozitívny vplyv na
podporu  čítania  u  detí  i  dospelých.  Získavať  nové  knihy  do
knižnice sa nám darí nielen vďaka podpore mesta Tisovec, ale aj s
pomocou Fondu na podporu umenia, ktorý finančne z verejných
zdrojov podporuje nákup nových kníh. A tak to bolo aj v roku 2022,
kedy náš  projekt podporili sumou 3500,00 €. Z týchto financií sme
zakúpili  do  našej  knižnice  spolu  257  kníh.  Dodržali  sme  aj
podmienku Fondu na podporu umenia, aby 20% zakúpených kníh
bolo vydaných s podporou FPU, čo predstavuje 68 kníh v hodnote
922,30 €.
Zakúpili  sme  knihy  naozaj  zo
všetkých  žánrov  -pre  deti
rozprávky,  bájky,  básne,
fantazijné i  dievčenské romány.
Rozvoju  detských  čitateľov
môžu  tiež  napomôcť  nové
encyklopédie, populárno-náučné
knihy  z  histórie,  prírody,
ekológie,  národopisu.  Pre
najmenších  čitateľov  sme  náš
knižný  fond  obohatili  práve
vďaka  FPU  o  interaktívne
„hovoriace“  knihy  Kúzelného
čítania z vydavateľstva ALBI,  a
to  až  o  28  titulov  v  hodnote
505,62 €.
Aj  pre dospelých  čitateľov sme
nakúpili  množstvo  zaujímavých  titulov  krásnej  literatúry,  či  už
slovenských,  alebo  svetových  autorov.  Nechýbajú  medzi  nimi
detektívky, historické romance, ľúbostné romány, životopisy... 
Nákup  odbornej  literatúry  bol  zameraný  predovšetkým  na
študentov  stredných  a  vysokých  škôl,  predovšetkým  z  oblasti
pedagogiky, ekonómie, psychológie, environmentalistiky, histórie. 

Pri  výbere  kníh  sme  sa  snažili  pokryť  všetky  vekové  skupiny
našich  čitateľov.  O  nových  knihách  sme  informovali,  a  ešte
budeme  informovať,  prostredníctvom  našej  sociálnej  siete  i
výstavkami priamo v priestoroch knižnice.  Veríme, že sme takto
prispeli  aj k obohateniu kultúrneho života v našom meste. Lebo
knihy  sú  skvelé.  Nielenže  nám  otvárajú  bránu  k  múdrosti  a
rozširujú vaše obzory, robia nás aj lepšími ľuďmi, parádne si pri
nich oddýchneme a zlepšujú kvalitu nášho života. A to je hŕstka
dôvodov, prečo začať čítať knihy. 

Miroslava Kojnoková

mailto:brantnergemer@brantner.sk
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Mestské zastupiteľstvo
uznesenia zo zasadania 28.9.2022

611/2022
berie na vedomie Správu z vykonanej kontroly „Kontrola 
nájomných zmlúv nebytových priestorov a obecných pozemkov 
vo vlastníctve mesta ku dňu 31.12.2021“

612/2022
schvaľuje V zmysle ustanovenia §11 ods. 4 písm. b) zákona č. 
369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších právnych 
predpisov a v súlade s ustanovením §14 ods. 2 zákona 
č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy
v znení neskorších právnych predpisov a o zmene a doplnení 
niektorých zákonov, zmenu rozpočtu Základnej školy Dr. V. 
Clementisa Tisovec, rozpočtovým opatrením č. 2/2022, ktorým 
dochádza k nasledovnej zmene schváleného rozpočtu:

Položka rozpočtu
Schválený

rozpočet
po 1. zmene 

Rozpočtové
opatrenie

č. 2

Upravený
rozpočet

po 2. zmene
Príjmy rozpočtu 977 914,00 € + 12 022,00 € 989 936,00 €
Výdavky rozpočtu 977 914,00 € + 12 022,00 € 989 936,00 €
 
613/2022
schvaľuje V zmysle ustanovenia §11 ods. 4 písm. b) zákona č. 
369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších právnych 
predpisov a v súlade s ustanovením §14 ods. 2 zákona 
č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy
v znení neskorších právnych predpisov a o zmene a doplnení 
niektorých zákonov, zmenu rozpočtu Mesta Tisovec, rozpočtovým
opatrením č. 7/2022, ktorým dochádza k nasledovnej zmene 
schváleného rozpočtu, v navrhovanej podobe, ktorá je prílohou 
uznesenia: 

Položka rozpočtu
Upravený
rozpočet

po 6. zmene

Rozpočtové
opatrenie

č. 7

Upravený
rozpočet

po 7. zmene
Príjmy rozpočtu 4 617 212,90 € 103 528,00 € 4 720 740,90 €
Výdavky rozpočtu 4 489 213,58 € 53 479,72 € 4 435 733,86 €
 
614/2022
schvaľuje Vyplatenie odmien v potrebnej výške, v zmysle 
usmernenia Vlády Slovenskej republiky, sekcia štátnej služby 
a verejnej služby, k poskytovaniu 500,00 EUR odmeny 
vyplývajúcej z dodatkov ku kolektívnym zmluvám vyššieho stupňa
pre štátnu službu a verejnú službu na rok 2022, z bežných 
výdavkov Mesta Tisovec, ktoré budú vyplatené v septembrovej 
výplate 2022, v mesiaci október 2022

615/2022
schvaľuje Čerpanie finančných prostriedkov z Fondu rozvoja 
mesta, údržby budov a miestnych komunikácií mesta na 
rekonštrukciu miestnych komunikácií vo výške 27 000,00 EUR

616/2022
schvaľuje Návrh cien tepla dodávaného obchodnou spoločnosťou
SLUŽBY MESTA TISOVEC, s.r.o., pre rok 2023, podľa príloh k 
vyhláške č. 312/2022 Z. z., ktorou sa ustanovuje cenová regulácia
v tepelnej energetike od 01.01.2023

617/2022
schvaľuje Zmenu termínu októbrového zasadnutia Mestského 
zastupiteľstva v Tisovci z 26.10.2022 (streda) na 25.10.2022 
(utorok) 

618/2022
schvaľuje Zmluvu o prenájme priestorov telocvične, medzi 
Základnou školou Dr. V. Clementisa Tisovec, ako prenajímateľom 
a Evanjelickým gymnáziom Tisovec, ako nájomcom

619/2022
schvaľuje Majetko-právne vysporiadanie nehnuteľností v k. ú. 
Tisovec, okres Rimavská Sobota, zapísané v listoch vlastníctva v 
prospech nezistených vlastníkov v Správe Slovenského 
pozemkového fondu:
-  parcela  E  KN  č.  2331,  druh  pozemku  zastavaná  plocha
a nádvorie,  o celkovej  výmere 347m2,  vedená na LV č.  2436 -
nezistený  vlastník  pod  por.  č.  6  Zuriková  Juliana  r.  Javorová,
(Rimavská Sobota), v spoluvlastníckom podiele 2/15-tiny;
-  parcela  E  KN  č.  2333,  druh  pozemku  zastavaná  plocha
a nádvorie,  o celkovej  výmere 211m2,  vedená na LV č.  3302 -
nezistený vlastník pod por. č. 4 -  Kriška Ivan r.  Kriška, (dátum
narodenia,  dátum úmrtia),  v spoluvlastníckom podiele 1/16-ina;
v celkovej  prevádzanej  výmere  pozemkov  59,46  m2,  za  9,80
EUR/m2, to znamená za celkovú sumu 582,71 EUR 

Z celkového počtu 11 poslancov, bolo prítomných 9 poslancov, z 
toho za majetko-právne vysporiadanie nehnuteľností hlasovalo 9 
poslancov. Návrh bol prijatý trojpätinovou väčšinou všetkých 
poslancov.

620/2022
A) ruší Uznesenie Mestského zastupiteľstva v Tisovci č. 591/2022
zo dňa 09.08.2022
B) schvaľuje Majetko-právne vysporiadanie nehnuteľností v k. ú.
Tisovec,  okres Rimavská Sobota,  zapísané v listoch vlastníctva
v prospech  nezistených  vlastníkov  v Správe  Slovenského
pozemkového fondu, ktoré boli na základe geometrického plánu
č.  32966334-90/2020  úradne  overeného  pod  G1-665/2020,
zamerané a rozdelené nasledovne:
1. parcela E KN  č. 27, druh pozemku zastavaná plocha 
a nádvorie o výmere 297m2, vedená na LV č. 3192, diel 11 
o výmere 39m2, ku parcele C KN č. 7/5, druh pozemku zastavaná
plocha a nádvorie, o výmere 39 m2; nezistení vlastníci pod por. č.:
- B1 Kvačkajová Zuzana, rodená Krišková (Rimavská Sobota), 
podiel ¼, t.j. 9,75m2, 
- B2 Krišková Judita, (dátum narodenia:, dátum úmrtia:), podiel ¼,
t.j. 9,75m2,
- B3 Demian Štefan, rodený Demian, (Manicove, ž. Mária r. 
Zúrová), podiel ½, t. j. 19,5m2;
2. parcela E KN č. 32, druh pozemku zastavaná plocha 
a nádvorie o výmere 341m2, vedená na LV č. 3064, diel 18 
o výmere 20m2, ku parcele C KN č. 7/6, druh pozemku zastavané
plochy a nádvorie o výmere 2m2; nezistení vlastníci pod por. č.:
- B1 Baranová Margita, rodená Sekerková (dátum narodenia, 
dátum úmrtia), podiel ¼, t.j. 5m2,
- B3 Krišková Zuzana rodená Rosiarová (dátum narodenia), 
podiel 1/24, t.j. 0,83m2,
- B4 Kriška František, rodený Kriška (dátum narodenia), podiel 
1/24, t.j. 0,83m2,
- B5 Dianišková Mária Karolína, rodená Demianová, (vdova, č. 
750, Gašparove), podiel ¼, t.j. 5m2,
- B6 Dianiška Gašpar, rodený Dianiška, (Gašparov syn), podiel 
1/8, t.j. 2,5m2,
- B7 Dinová Gálus, rodená Dianiška, (Amerika), podiel 1/8, t.j. 
2,5m2;
v  celkovej  prevádzanej  výmere  pozemkov  55,66  m2 –
novovytvorená parcela C KN č. 7/5 v podiele 1/1 a novovytvorená
parcela C KN č. 7/6 v podiele 5/6, za 9,80 EUR/m2, to znamená
za celkovú sumu 545,47 EUR

Z celkového počtu 11 poslancov, bolo prítomných 10 poslancov, z
toho za majetko-právne vysporiadanie nehnuteľností hlasovalo 10
poslancov.  Návrh  bol  prijatý  trojpätinovou  väčšinou  všetkých
poslancov.

 z uznesení spracovala redakcia

Spoza dverí
Prvým septembrom končí leto, čas dovoleniek a končia sa dlhé letné
prázdniny.  Začína  opäť  školský  rok  plný  povinností.  V  príhovore  k
začiatku školského roka 2022/2023 uviedol  minister školstva,  vedy,
výskumu a  športu  SR Branislav  Gröhling,  že  aj  tento  školský  rok
prinesie  opatrenia,  ktoré  budú  ďalšími  krokmi  k  modernejšiemu
školstvu.   Údajne  je  pripravená  najväčšia  investícia  do  školstva  v
sume 170 miliónov eur. Nuž ktovie, či z tej veľkej sumy niečo kvapne
aj k nám do Tisovca. Keďže nič nie je isté, musíme sa veru spoliehať
sami na seba. To je pre nás stopercentná devíza! 
Nespochybniteľnou veľkou devízou je i neustále vzdelávanie učiteľov.

A to aj tých našich zo ZŠ Dr. V. Clementisa. Práve preto posledné
augustové dni ich využilo deväť na dvojdňové vzdelávanie, ktoré sa
uskutočnilo v nádhernom a inšpiratívnom prostredí Spišskej Kapituly.
 V miestnosti  z 15.  storočia  im  lektori  sprostredkovali  nové,  novšie
i najnovšie  poznatky  z najmä  oblasti  mentoringu.  Spolu  s ďalšími
vzdelávaniachtivými  kolegami  zo  Slovenska  prežili  dva  tvorivé
a podnetné dni. Toto vzdelávanie bolo pokračovaním série viacerých
školení  a  aktivít  zameraných  na  zlepšenie  kvality  vzdelávania
a zvýšenej  vnútornej  motivácie  zo  strany učiteľov  i žiakov,  ktoré  je
súčasťou 15 mesačného programu s názvom Premena školy zvnútra.
Tak dievčatá, želáme Vám ešte veľa sily do ďalších školení! 
Silu budú potrebovať i všetci školopovinní školáci,  lebo po otvorení
nového  školského  roka  5.  septembra  začalo  opäť  turbovanie
mozočkov a zaťažovanie pravej či ľavej rúčky pri písaní všeličoho. 
Tento  deň  bol  ale  isto-iste  najvýnimočnejší  pre  prvákov,  ktorí
s veľkými  očakávaniami  sedeli,  niektorí  i s kytičkami  v rukách,  pred
veľkou školou. Po slávnostnom vstupe popod vyzdobenú valašku na
nich čakala pekne vyzdobená trieda a darčeky.  Starší  spolužiaci  s
triednou  pani  učiteľkou  všetkých  v  triede  milo  privítali,  vyskúšali
z nebojácnosti a hneď zostra podpísali prvácky sľub. A keďže, čo je
podpísané na  papieri,  to  platí,  škola už frčí  na  plné  obrátky.  Veľa

úspechov  a chuti  do  učenia
prvákom  želajú  triedne  pani
učiteľky  Mgr.  B.  Bošelová  a
Mgr. Ingrid Laurová.
Minulý školský rok sa základná
škola  zúčastnila  výzvy,  ktorá
bola  vyhlásená  počas
Európskeho  dňa  jazykov.
Téma:  Tvorba  dizajnu  na
tričko.  Poslali  sme  štyri
výtvarné  práce,  ktoré  boli
jedinečne spracované. Jedna z
nich,  ktorú  navrhla  Nelka
Tokárová (VIII.B),  sa  dostala
medzi top 20 zverejnených na
stránke  súťaže!  Súťažiacich 

bolo  viac  ako  2000  z  celej  Európy,  takže  úspech  je  úžasný!
Gratulujeme a  želáme nielen Nelke,  ale  aj  všetkým našim  žiakom
veľa úspechov v súťažiach aj v tomto školskom roku! Úprimne želá
Mgr.  V.  Švihlová  a celý  učiteľský kolektív.  Výsledky sú  na stránke:
https://edl.ecml.at/Activities/EDLT-ShirtContest/tabid/3147/
Default.aspx.
20. septembra 2022 sme si pripomenuli 120. výročie narodenia a 70.
výročie smrti  Dr. Vladimíra  Clementisa, po ktorom je pomenovaná

naša  základná  škola.  Na  vopred  pripravených  stanovištiach,  žiaci
hravou formou získavali informácie o  Vladimírovi Clementisovi, jeho
rodine aj živote.
V mestskej knižnici im pani M. Kojnoková premietla prezentáciu, na
inom  stanovišti  spoznávali  tisovské  nárečové  slová  a  spoločnými
silami vytvorili plagát a knižku tisovských nárečových slov.
Celý deň sa žiakom veľmi páčil  a niektoré nárečové slová veru už
začuť  v priestoroch  školy.  Za  pomoc  ďakujeme  mestskej  knižnici,
deviatakom a pani učiteľkám Mgr. G. Kéry a Mgr. J. Jurčiakovej.
26.  septembra  si  už  niekoľko  rokov  pripomíname  Európsky  deň
jazykov, ktorý vyhlásila Rada Európy v roku 2001 počas Európskeho

roka  jazykov.  Tento  deň  si  školy  v
členských  krajinách  každoročne
pripomínajú  prostredníctvom súťaží,
kvízov,  besied,  školských  rozhlasových
vysielaní alebo športových podujatí. 
Ani v základnej škole tomu nebolo inak.
Žiaci  ôsmeho  ročníka  si  zopakovali
minulé  časy  netradičným  spôsobom.
Pomocou  aktivity  „Running  dictation"
hľadali,  čítali  a  pamätali  si  jednoduché
vety  v  minulom  čase,  ktoré  potom
správne diktovali a zapisovali. Následne
vety usporiadali a vytvorili krátky príbeh
z prázdnin. Žiačky deviateho ročníka - Š.
Kožiaková,  S. Miháliková, N. Kubíniová
a  N.  Oravcová  si  zase  pripravili
zaujímavé  prezentácie,  súťaže,  úlohy
a aktivity pre  žiakov  prvého  aj  druhého
stupňa. Zároveň sa niektorí žiaci zapojili

i  do  tvorby  loga  pre
Európsky deň jazykov na
budúci  rok  2023.
Všetkým,  ktorí  sa
akýmkoľvek  spôsobom
podieľali na zorganizovaní
a  zrealizovaní  tohto
zaujímavého  tematického
dňa  srdečne  ďakujú Ing.
J.  Belicová  a  Mgr.  V.
Švihlová.
Koncom  septembra  si
pripomíname Svetový deň
mlieka  v školách.  Je  to
medzinárodná   udalosť
podporovaná  a
propagovaná  od  roku
2000  Organizáciou  pre
výživu  a
poľnohospodárstvo.
Prečo?  Nuž  preto,  lebo
mlieko a mliečne produkty
pomáhajú  naplniť

požiadavky na plnohodnotnú výživu rastúceho organizmu. Podstatou
tohto  dňa  je  oslava  významu  mlieka  v  školách.  Je  to  zároveň  i
spôsob,  ako  sa  zamerať  na  pomoc deťom,  zvýšiť  ich  povedomie,
upozorniť na dôležitosť pitia mlieka a na jeho zdravotné prínosy.
Aj  žiaci  IV.C  a VII.C   triedy  sa  preto  opodstatnene  vybrali  28.
septembra  na  tematickú  vychádzku  a  navštívili  Agrospol  s.r.o.
Rejkovo.  Privítala  ich vedúca živočíšnej výroby pani Vierka.  Pútavo
im porozprávala o chove oviec, previedla žiakov ovčínom, ukázala im,
kde sa ovce doja.  Naslovovzatý bača Jarko zas ukázal  užasnutým
deťom, ako sa vyrábajú syry. Najlepší bol ale záver vychádzky, keď
boli  všetci  pohostení  výbornými syríkmi,  ktoré,   aby ich neškriabali
v hrdielkach,  hutne  zapíjali  zdravou  žinčicou.  Všetko  sa  dialo  pod
pozorným okom Mgr.G. Kéry a Ing. E. Roškovej. 
Nezabudli sme ani na aktivity Zelenej školy, a preto len pripomínam,
že  stále  u nás  prebieha  zber  starých  mobilov,  ktoré,  človek  nikdy
nevie, môžu byť ešte opäť užitočné napríklad aj pri výrobe vesmírnej
techniky.  Ak  máte  nejaký  doma  a neviete,  čo  s ním,  prineste  ho,
prosím,  do  základnej  školy  a my  mu  už  miestečko  v zbernom
kontajneri  nájdeme!  Zber  mobilov  prebieha do 31.  októbra  2022.
Koordinátorom projektu je, ako inak, Mgr. P. Kertész. 

Za celý kolektív Mgr. Marta Svobodová

https://edl.ecml.at/Activities/EDLT-ShirtContest/tabid/3147/Default.aspx
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(dokončenie zo s. 9)
Tisovec – Bánovo a Tisovec – Hačava v celkovej dĺžke cca 14 km. Od júna 2021 už  jazdíme po nových úsekoch ciest.
1.6.2021 cez Ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny SR som vybavil pre mesto finančnú dotáciu vo výške 50 tis.
€ na detské ihrisko RODINKA. Finančné prostriedky boli MPSVR SR pre mesto Tisovec schválené, avšak výsledok už
všetci poznáte. Dlhodobá nečinnosť našej samosprávy na realizácii tohto projektu ako aj hlasovanie poslancov MsZ
Tisovec túto investíciu na škodu obyvateľov a mladých rodín v Tisovci hodili cez plecia. Egá a záujmy určitej skupiny
ľudí prevýšili potrebu väčšiny obyvateľov nášho mesta.
V októbri  2021 nákup 15ks nových futbalových lôpt pre naše najmenšie futbalové nádeje MŠK Tisovec.  Radosť
malých futbalových čarodejníkov bola na nezaplatenie. 
6.12.2021 Mikulášskymi darčekmi som potešil deti v MŠ v Tisovci a na Rimavskej Píle, ako aj deti v ŠKD pri ZŠ Dr. V.
Clementisa Tisovec.
1.2.2022 pracovná  návšteva  predsedu  NR  SR  Borisa  Kollára  v BA.  Riešenie  investora  do  Tisovca  a zvýšenie
zamestnanosti. 
30.3.2022 bola Vládou SR schválená a potvrdená zákazka pre konzorcium CSM Industry Tisovec a fínsku Patriu v
hodnote 332 mil. €. 
20.5.2022 prichádza do Tisovca predseda NR SR Boris Kollár. Navštívil firmu CSM Industry Tisovec, pozrel si výrobné
priestory firmy kde sa budú vyrábať nové obrnené vozidlá. Navštívil Ekometal Tisovec, bryndziareň Brysyrt, navštívil
rodný domu Dr. V. Clementisa a položil veniec k pamätníku Dr. V. Clementisa.
V júni 2022 s Michalom Stejskalom – externým zamestnancom SNM sme boli v Bratislave na plánovanom stretnutí s
pani štátnou tajomníčkou Ministerstva kultúry Vierkou Leščákovou. Hlavnou témou bol rodný dom Dr. V. Clementisa
v Tisovci a nutnosť jeho opravy a rekonštrukcie. 
2.7.2022 ako kandidát na primátora mesta Tisovec sa zúčastňujem súťaže v kotlíkových špecialitách počas Dní mesta
Tisovec.  Držkový  perkelt  a  kapustnica  boli  ocenené  III.  miestom.  Finančný  výťažok  bol  venovaný  pre  útulok
„Hnúšťanské labky“. 
16.7.2022 navštívil Tisovec minister práce, sociálnych vecí a rodiny Milan Krajniak. Navštívil OZ Pomocnica kde sa
oboznámil  s  charitatívnou a misijnou činnosťou OZ. V súčasnej dobe intenzívne pracujeme na rôznych formách
pomoci pre OZ Pomocnica zo strany Ministerstva práce, sociálnych vecí a rodiny SR. Prehliadka rodného domu Dr. V.
Clementisa a položením venca k jeho rodnému domu. Návšteva na futbalovom turnaji starých pánov, pozdravenie
športovcov a fanúšikov.
Začiatkom augusta 2022 finančná zbierka pre Noela Daňka na zakúpenie bicykla na pretekanie – zjazdová cyklistika.
Zbierka bola úspešná, Noel už preteká. 
26.09.2022  potvrdené listom z  Ministerstva kultúry  SR,  že  rodný dom Dr.  V.  Clementisa  bol  zaradený do plánu
rekonštrukcie a na jeho opravu bude vyčlenené 160 tis. €. Systematické práca - pozitívny výsledok pre náš Tisovec.
Čo mám v     súčasnosti v štádiu riešenia

– oprava  cesty  prieťah  Tisovcom,  od  horného  závodu  bývalej  CSM  Tisovec  po  bývalú  Vandu.  Plánované
stretnutie ministra dopravy SR s generálnym riaditeľom vodárni v BB za účelom skoordinovania prác na novej
ceste. Vodárne položia nové potrubie a urobia zemné práce a SSC urobí nový asfaltový kryt celej vozovky cez
mesto Tisovec

– stretnutie ministra dopravy Andreja Doležala so zamestnancami ŽSR ohľadom obmedzenia spojov na trati
Tisovec – Brezno

– podpora zamestnanosti v Tisovci – príprava projektu na získanie finančných prostriedkov z  Ministerstva PSVR
SR na zamestnanie 40 ľudí v meste Tisovec

číslo  4
JÁN VENGRÍN, kandidát na primátora mesta Tisovec

„ŽIJEM TU S VAMI“
Platená politická inzercia

Objednávateľ:Sme rodina, Leškova 5, 811 04 Bratislava, IČO: 42254515
Dodávateľ: Mesto Tisovec, Nám. Dr. V. Clementisa 1, 980 61 Tisovec, IČO: 00319155 
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Záverečná konferencia projektu Nórskych fondov
„Najvzácnejšie v živote nie sú veci, ale chvíle. Niektoré trvajú akoby
večnosť, iné sú len krátke okamihy, ale rovnako významné. Všetky sú
skladačkami, ktoré dotvárajú mozaiku nášho života. Obohacujú nás
o nové poznatky, nové možnosti práce a nové skúsenosti.“
Týmito slovami sa 30. septembra 2022 všetkým prítomným v kinosále
Mestského  kultúrneho  strediska  v Tisovci  prihovorila  moderátorka
Patrícia Gažúrová, žiačka 4.B triedy a otvorila  záverečnú konferenciu
pri príležitosti ukončenia  projektu. Projekt Nórske fondy trval 2 roky .
Boli to  2 roky mravčej práce. Zároveň boli prínosom pre všetkých,
ktorí  sa  aspoň  malou  mierou  pričinili  k jeho  úspešnému  priebehu
a zavŕšeniu. S prezentáciou o projekte vystúpili Mgr. Jana Pastýrová
a Ing.  Katarína  Belicová.  Riaditeľka  SOŠ  v Tisovci  Ing.  Anna
Kožiaková  v krátkom  príhovore  vyjadrila  poďakovanie  kolektívu
zamestnancov školy, žiakom a partnerským organizáciám, ktorými sú
mesto Tisovec, ZŠ Dr. Vladimíra Clementisa, Mestské lesy Tisovec a
občianske združenie Muránska planina - Čierny Hron.
Za  účasti  prítomných  hostí  bola  slávnostne  odhalená   tabuľu
o projekte. Program pokračoval v priestoroch školy, kde si žiaci školy
pod  vedením  pedagógov  pripravili  pre  účastníkov  konferencie
prezentačné aktivity k projektu. 
Konferencie sa zúčastnili: Mgr. Michal Bagačka, poslanec BBSK, Ing.
Anna  Hriňová  a Ing.  Lenka  Hulinová  z oddelenia  implementácie
projektov BBSK, Mgr. Irena Milecová, primátorka mesta Tisovec, Mgr.
Ľubica  Henčová  zo  ZŠ  Klokočova  v  Hnúšti,  PaedDr.  Katarína
Dominiková,  riaditeľka ZŠ Dr.  Vladimíra Clementisa v  Tisovci,  Ing.
Michaela  Migaľová  zo  ZŠ J.  F.  Rimavského v  Hnúšti,  Ing.  Karol
Kubíni,  riaditeľ  Mestské lesy Tisovec.So svojím príhovorom on-line
vystúpil  Ing. Denis Knotka  z Ministerstva  životného  prostredia  SR,

riaditeľ  Odboru  kontroly  projektov  technickej  pomoci  a programov
nadnárodnej spolupráce.

V programe  vystúpili  žiaci  a pedagógovia  hudobného  a tanečného
odboru  ZUŠ  v Tisovci  pod  vedením  riaditeľa  ZUŠ  Mgr.  Milana

Matuchu, DiS.art a Bc. Kataríny Mikušovej a mažoretky z Rimavskej
Soboty,  zástupkyne  súboru  Estrella  -  Adriána  Holíková  a Kiara
Kleibanová, bronzové medailistky z MS v chorvátskom Záhrebe.
Niečo končí a niečo začína. Všetko to, čo sme urobili, sme urobili pre
niečo. Každá vec, každý čin má svoj skrytý význam. A každý z nás si
význam nájde sám...

Kolektív SOŠ v Tisovci
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Naše "deti" vo svete
V rubrike  vám,  milí  čitatelia,  postupne  predstavujeme  deti  našich
spoluobčanov,  ktoré  žijú  v  rôznych končinách.  V tomto  čísle  vám
prinášame  príspevok  Samuela  Krišku,  syna  nebohého  Samuela
Krišku a Ľubice Kriškovej rod. Sokolovej.

Na  svoje  detstvo  spomínam  ako  na
obrovské dobrodružstvo. Spolu s bratom
a rodičmi sme žili v činžiaku, ale väčšinu
času sme trávil na striedačku pri jedných
a  pri  druhých  starých  rodičoch.  Žili  v
dome a o rôzne nové zážitky tam nebola
núdza.  U starých  rodičov  boli  rôzne
dielne, v ktorých som sa postupom času
naučil rôznym remeselným zručnostiam.
Vzdialenosť medzi týmito dvoma svetmi
bola  ďaleká  a  ponúkala  mi  množstvo
miest na úžasné dobrodružstvá. Jedno z
nich bola Muránska ulica a jej okolie, ako
Láň,  Korimovo,  Losinec,  Hrb,  kde  sme
úspešne  postavili  prvé  snežné  bunkre,

zdolali  prvé  lyžiarske  metre,  vyskúšali  železné  sane  vyrobené
starkým.  Ďalším  miestom,  kde  sme  strávili  veľa  času,  bola  ulica
Skalička, ktorú sme brázdili na doma zostrojených drevených kárach.
Zodraté kolená boli  daňou za super  jazdu dole  kopcom. Druhým
miestom  bol Hámor a jeho okolie, ako Kášter, Kordové lúčky atď. S
rodičmi sme často chodievali piknikovať do prírody v okolí Tisovca a
často sme trávili víkendy na chate na Petovcove. Tak som si vytvoril
vzťah k prírode, remeslu a ku športu. Ako veľa rovesníkov som aj ja
hrával  futbal,  navštevoval  modelársky  a  lyžiarsky  krúžok,  v  lete
plával, v zime korčuľoval. Dodnes s radosťou spomínam na sobotné
lyžiarske brigády v Rejkove či Bánove. Boli tam super ľudia, či už
lyžiari alebo zimní nadšenci, s ktorými sme pripravovali stredisko na
zimu.  Musím  skonštatovať,  že  láska  k  snehu,  zimnej  prírode  a
lyžovaniu mi ostala do dnes. Vďaka nadšeniu k tomuto športu som
videl veľa pekných miest, spoznal zaujímavých ľudí a zažil množstvo
zážitkov.  Neskôr  som absolvoval  kurz  inštruktora  zimných športov
prvého a druhého stupňa,  lavínový kurz a každú zimu sa snažím
tráviť čo najviac času na snehu. Navštevoval som základnú školu v
Tisovci.  Po  jej  absolvovaní  som navštevoval  strednú  priemyselnú
školu v Tisovci, v odbore elektrotechnika. Stále viac ma to ťahalo k
umeniu a remeslu a tak, ako sa štvorročné štúdium chýlilo ku koncu,
ja  som sa rozhodoval  kam ďalej.  Rozhodol  som sa pokračovať  v

štúdiu  na  vysokej  škole  v  odbore  výtvarné  umenie.  V  prijímacom
konaní  som nebol  úspešný a  tak  prišla  na  rad  práca,  odchody z
rodného mesta, návraty, spoznávanie sveta, ľudí, zvykov. Vždy ma to
ťahalo vrátiť sa späť do rodného mesta, kde som mal a mám svoj
malý kúsok zeme. Chcel som byť blízko pri svojej rodine a priateľoch
a tak po vystriedaní určitých zamestnaní a profesií som sa rozhodol
pre pokus číslo 2 pre prijímacie konanie na VŠ. Úspešne som splnil
podmienky  k  prijatiu  na  štúdium  a  s  radosťou  som  nastúpil  na
štúdium Výtvarnej edukácie v BB. Bola to zaujímavá zmena, úžasní
pedagógovia  a  skvelí  ľudia,  ktorí  nevideli  svet  okolo  povrchne.
Pristupovali k nám s rešpektom a porozumením. Tu sa rozvinul  môj
vzťah k umeniu. Začal som ho vedieť čítať, začal som tvoriť, vizuálne
sa vyjadrovať. Toto obdobie trvalo krásnych 5 rokov, po nich prišla na
rad otázka, a čo ďalej? Nepodarilo sa mi uplatniť v mojom obore v
okolí  rodného  mesta.  A po  určitom  čase  a  snahe byť  v  blízkosti
domova som dostal pracovnú ponuku v okolí Žiliny, kde pôsobím do
dnes  ako  metalografický  laborant.  Odbor  úplne  odlišný  od  môjho
zamerania,  ale  netrvalo dlho a  táto práca ma začala veľmi  baviť.
Taktiež mi ponúka možnosť osobného rozvoja, čo je pre mňa ďalšie
plus. Na odchod z rodného mesta som si pomaly zvykol, nevravím,
že  to  bolo  ľahké,  ale  zvládol  som  to  aj  vďaka  prírode  navôkol,
zimným  podmienkam  a  ostatným  možnostiam,  ktoré  tu  sú.  V
súčasnosti  ma veľmi  teší,  že každý rok trávim dosť  veľa času na
lyžiach, či už pracovne alebo rekreačne. Že ešte stále viem zarezať
poriadny  oblúk  na  zjazdovke  a  cítiť  to  fantastické  preťaženie  v
oblúku.  Teším  sa,  keď  vidím  padať  sneh.  Stále  ma  teší  nájsť  v
prírode hríb,  vyšliapať si  na nové miesto.  Napĺňa ma práca, ktorú
robím a  ktorá  má živí.  Teší  ma,  že  sa  môžem vracať  domov do
Tisovca a tráviť tam svoj voľný čas. Som rád, keď si nájdem čas na
tvorbu a remeslo, ktoré k domu patrí. Rád sa zabávam na záhrade,
majstrujem  v dielni. A  plány  do  budúcna?  Chcel  by  som  byť  aj
naďalej  užitočný v práci,  napredovať,  učiť  sa nové veci.  Chcel  by
som  nájsť  miesto,  kde  sa  usadím  a  budem  to  nazývať,  spolu  s
priateľkou, domovom. Taktiež by som chcel mať dieťa, s ktorým by
som mohol zažiť veľa zážitkov a učiť ho chodiť po svete. Chcel by
som aj naďalej pokračovať v tvorbe, mať na ňu ešte viac času ako
mám. Ešte niekedy pripraviť kvalitnú výstavu, tvoriť kvalitné artefakty.
Mojím dlhodobým cieľom je rekonštrukcia domu na Muránskej, ale to
je asi na celý život.
V mene čitateľov ďakujeme za príspevok i za poskytnuté fotky.

Štefan Sabó



Vážení  občania mesta  Tisovec  a  miestnej  časti  Rimavská
Píla.  V  minulom  čísle  Tisovského  mesačníka  som  sa  Vám
predstavil ako kandidát na primátora mesta Tisovec. Dozvedeli
ste sa čo to o mne,  o  mojej  práci  ako aj  mojich aktivitách v
politike a taktiež o dôvodoch mojej kandidatúry. V tomto čísle
Vám predstavím výsledky mojej doterajšej práce pre Tisovec a
moje vízie a ciele do budúcnosti. V časovom horizonte viac ako
dvoch  rokov  sa  mi  podarilo  pre  Tisovec  vybaviť  a zrealizovať
veľa vecí z pozície radového občana. V nastúpenom pracovnom
tempe naďalej pokračujem, o čom sa v nasledujúcom období
budete môcť sami presvedčiť.  Vaša pozitívna odozva na moju
prácu  a  podpora  v  tom  čo  robím  pre  Tisovec  ma  utvrdili  v
správnosti rozhodnutia kandidovať za primátora mesta Tisovec.
Našiel som sa v tejto práci a svojím cieľom a víziám chcem dať
reálnu  podobu  a  byť  dobrým  primátorom  pre  všetkých
obyvateľov Tisovca a Rimavskej Píly.

Nechcem a nebudem sľubovať nikomu z Vás nesplniteľné a
nereálne  ciele.  Energetická  kríza  v  nadchádzajúcom  období
zasiahne  nielen  každého  jedného  z  nás,  naše  rodiny,
domácnosti,  ale  taktiež  chod  samospráv.  Hospodárne  a
transparentné  nakladanie  s  verejnými  financiami  bude  veľmi
dôležité a žiadúce. Racionálne zmýšľanie, zodpovedný prístup a
finančné hospodárenie bude to najdôležitejšie pre zdravý chod
samosprávy. Všetko v živote je o výzvach a ja som pripravený
čeliť  tejto  výzve  vo  funkcii  primátora  mesta  Tisovec,  pevne

chytiť kormidlo do svojich rúk a obrodiť život v Tisovci.
Uvedomujem si, že žijeme ťažkú dobu. Nevieme, čo všetko nás čaká v nadchádzajúcom období, avšak vieme,

že  život  sa nezastaví  –  pokračuje  ďalej.  Čo  však  viem  je,  že  v  prvom  rade  budem  s Vami občanmi  intenzívne
komunikovať, počúvať  Vaše podnety a názory a aktívne Vás zapájať  do života v meste. Komunikácia je to prvoradé
a najdôležitejšie čo chcem v našom meste zlepšiť vo vzťahu samospráva – občan. Do života a diania v meste sa
budem snažiť a chcieť zapojiť Vás všetkých obyvateľov, ktorí prejavíte záujem zlepšiť kvalitu života v našom Tisovci.
Prioritne predovšetkým mládež, nakoľko oni sú naša budúcnosť  a za rovnako dôležité považujem poskytnúť  väčší
priestor  seniorom,  pretože  vďaka  svojej  múdrosti  nadobudnutej  na  základe  životných skúseností sú práve  oni
vzorom, od ktorých sa máme ešte stále čo učiť.

Tisovec má bohatú históriu,  dobrú geografickú polohu a po dlhodobej stagnácii  potenciál  napredovať.   A
vôbec to nezáleží len na primátorovi. My všetci a aj zástupcovia nás občanov – poslanci, musíme chcieť urobiť niečo
viac,  aby  sa  nám  v našom meste  lepšie  žilo.  V nadchádzajúcom období  máme jedinečnú a  poslednú  príležitosť
uchádzať sa a čerpať finančné prostriedky z eurofondov s nulovým, resp. minimálnym spolufinancovaním. Tu sa nám
vytvára  priestor  ako  získať  finančné  prostriedky  pre  rozvoj  nášho  mesta  a skvalitnenie  života  v Tisovci.  Len
kvalitne vypracované a zrealizované projekty sú kľúčovými faktormi ich úspešnosti. Potom môžeme rozvíjať v Tisovci
napr. turizmus a cestovný ruch, skvalitňovať služby, rozvíjať podporu v oblasti sociálnych služieb, podporovať kultúru
a šport, chrániť životné prostredie, a tým pádom aj zvyšovať zamestnanosť. 

Milí  občania  o všetkých  mojich  víziách  a cieľoch  sa  veľmi  rád  s Vami  porozprávam  v rámci  mojej
predvolebnej  kampane  dňa  24.10.2022  o 17,00  hod.  v Kultúrnom  dome  na  Rimavskej  Píle  a dňa  25.10.2022
o 17,00h v MsKS Tisovec, kde Vás týmto srdečne pozývam.
Na čo som sa podieľal, vybavoval, realizoval a podporil v Tisovci a pre Tisovec
V  roku  2020 som  prvýkrát  po  parlamentných  dňa  10.06.2020  cestoval  do  Bratislavy  na  pracovné  stretnutie  s
ministrom práce sociálnych vecí a rodiny SR Milanom Krajniakom – schválenie pripravovaných projektov pre úrady
práce v Rimavskej Sobote a Revúcej.
17.6.2020 predseda NR SR  Boris Kollár v Tisovci. Dôvodom návštevy - zonácia NP Muránska planina a oboznámenie
sa so situáciou priamo v regióne. 
29.9.2020  schválené SSC Bratislava veľkoplošné opravy ciest I. triedy v Tisovci, rekonštrukcie 2 úsekov cesty I/72,

(pokračovanie na s. 10)
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Vydieranie
Je súčasťou tejto doby, v ktorej žijeme. Zvykli si na to najmä politici.
Ich  súboje  o  svoju  politickú  prestíž  sú  poznačené  vzájomným 
vydieraním  a  vyhrážaním.  Musí  byť  odvolaný  ten  minister,  onen
minister,  lebo  vyhrážať  sa  v politike  je  pohodlné  a nasleduje
vydieranie.  Dokonca  sú  aj  prípady,  že  vydieranie  nenájde  svoju
pevnú pôdu. Odchod SAS z vlády bol dôsledkom vydierania a videli
sme  neschopnosť  sa  dohodnúť.  Ale  už  je  to  tak.  Vyhrážanie  je
súčasťou  vojny,  nielen  tej  na  Ukrajine.  Toto  nám prináša  úzkosť,
stratu istôt a čo je najhoršie, prináša to nespokojnosť  s následkami.
Ľudia sa cítia bezradní, pretože to má dosah na naše peňaženky,
ktoré sa takto rýchlejšie vyprázdňujú . Akákoľvek vojna vydiera nás
občanov a tlačí nás do kúta depresie. Toto všetko je dielom politikov,
ktorí  sú v teple a v pohodlí  a dávajú pozor,  aby nezmeškali  svoju
tlačovú besedu a záber kamier.
Vydieranie je smerovanie k úpadku
spoločnosti,  životnej  úrovne  a myslenia  ľudí.  Už  oslavujeme  aj
priemernosť. Je potrebné mať úctu a rešpekt k názoru. Dôležitá je
schopnosť viesť konštruktívnu diskusiu, ktorá prinesie ľuďom istotu,
že sa črtá riešenie pre návrat do istôt , ktoré potrebujeme. Toto by
malo byť  cieľom i miestnej  politiky.  Vydieranie sa stalo  pracovnou
metódou  nespokojnosti.  Vidíme  to  v zdravotníctve,  na  súdoch,
v požiadavkách zamestnancov. V podstate ide o peniaze.  Už málo
sa hovorí o kvalite, produkcii, zlepšení situácie na Slovensku, aj tu
v Tisovci a na Rimavskej Píle. 
Pohodové  leto  máme  za  sebou.   Spestrením  v septembri  bol 
pochod Clementisovou cestou. Už sa to stalo nielen pripomienkou,
 ale hlavne tradíciou. Poobede  pred pamätníkom v Tisovci  bol  akt
kladenia  vencov.   Narušil  ho  však  okresný  predstaviteľ 
nemenovanej  politickej  strany  svojim  netaktným,  dlhým volebným
príhovorom  k voľbám  poslancov  do  VÚC.  Snažil  sa  nás  vydierať
tvrdením, že keď nebudeme voliť  jeho kandidátov,  tak?!!  Konečne
sme tam uvideli  poslanca VÚC Michala Bagačku. Len za uplynulé
štyri roky sme o ňom ani nepočuli.
Jeseň je zase predzvesťou turbulencií v politike, v hospodárení štátu
s dopadom  na  občanov.  Nová  menšinová  vláda  už  chvalabohu
konkretizuje  opatrenia,  ktoré  by  mali  byť  prínosom  pre  občanov
a podniky.
Naučili sme sa čakať a nie konať
Čakáme na zázrak, ale nie sme si celkom istí, čo by to malo byť.
Istotne  by  to  mal  byť  teplý  radiátor,  kachle  a lacnejšie  potraviny.
Takto by to  malo nejako vyzerať.  Chceme sa mať tak dobre  ako
v Západnej Európe, ale nie sme stotožnení s tým, že sa k tomu treba
dopracovať  aj  tvrdou prácou a zmysluplným hospodárením. Takto 
nejako  je  potrebné  to  dirigovať  v tomto  štáte,  aj  v Tisovci  a na
Rimavskej Píle. Presviedčame sa, že si zaslúžime sa mať lepšie, ale

málokto chce preto niečo urobiť. Tí, čo to chcú, idú za šancou aj do
zahraničia.
Septembrové  zasadanie  poslancov v Tisovci  sa  venovalo,  okrem
iného,  aj  schváleniu  cien  dodávaného  tepla  v bytových  domoch.
Bude  teplo  a nie  za  veľké  peniaze.  Rodinné  domy  to  budú  mať
zložitejšie, možno aj drahšie, ale vydržíme. Palivové drevo je stále
v centre pozornosti, aj diskusia bola, ale konečné riešenie je stále na
„čakačke,“ hoci cena palivového dreva zatiaľ stúpa.
Volebný duch sa však nedal oklamať a výmena názorov s príznakom
volieb  bola  prebudením  do  reality.  Primátorka  Irena  Milecová  sa
snažila krotiť vášne, ale výsledok nám ukážu voľby. Koho pošleme
do kresla poslanca a primátora, to záleží na nás a to je už volebná
karta, ktorú drží občan. Sú štyri žolíky, kandidáti na kreslo primátora.
 33  kariet  je  na  mandát  do  poslaneckého  kresla.  Najsilnejšou
skupinou kandidátov sú nezávislí,  je ich dvanásť, SME rodina má
sedem  kandidátov.  Nezávislí  sa  zrejme  dištancujú  od  politických
strán,  ktoré  postihli  rôzne  aféry  a ich  politický  štít  je  už  týmto
poznačený. Volebný balíček kariet dopĺňajú Republika, KDH, SMER,
Za ľudí, DOMOV, Kotlebovci. Popri tom budeme voliť aj poslancov
do VÚC, zatiaľ sa predstavili iba Kotlebovci, vedia, kde je Tisovec.
Ostatní kandidáti nás asi hľadajú, ale my sme stále tu .Pozerať sa na
Tisovec z bilboardov je zaujímavé, ale nám to nestačí.
Aj komunálna politika je viazaná na osobnosti
Nestačí  ubezpečenie,  že  tu  žije  s nami.  Treba  dokázať,  že  to  tu
vieme. História Tisovca je spätá s osobnosťami, ktoré dokázali, že sa
dá, takže musí sa dať aj teraz.
Vydieranie, ktoré sledujeme vo veľkej politike, by sa nemalo preniesť
na  komunálnu úroveň.  V Tisovci  a na  Rimavskej  Píle  je  čo riešiť.
Pozornosť  si  získavajú  neprispôsobiví  občania  a deti,  ktoré blúdia
nielen  po  Tisovci.  Čiže  komunálna  politika  sa  musí  naviazať  na
realitu. Keď to neurobí, bude to len tápanie a príde vydieranie. Klbko
problémov máme zložité. Často sme doteraz riešili iba dôsledky, ale
treba  začať  riešiť  príčiny  stavu,  v akom  sa  nachádza  Tisovec
a Rimavská Píla. Samospráva by sa mala venovať súčasnosti. To je
záchrana  pred  kolapsom.  Tento  výraz  radi  používajú  bankári  aj
vládni politici. Vyzerá to ako strašenie, ale je to hra, súboj s krízou,
s vojnou a s vojnou v našich hlavách.
Chceme  poriadok,  pokoj,  istotu  a dôstojnú  životnú  úroveň  aj  pre
dôchodcov.  Dôležité  je  vzdelávanie,  výchova  detí,  zdravotníctvo,
bezpečnosť. Je potrebné potvrdiť túto dôležitosť. Ako to dosiahnuť? 
To v prvom rade musia vedieť politici aj tu v Tisovci. Nedá sa treba
zmeniť na dá sa .Voľby nám núkajú túto šancu. Tak ju rozumne
a zodpovedne využime.

Vladimír Pašiak

Prednášku si môžete pozrieť na internetovom kanáli:
https://youtu.be/AD7Ksm3EyeI

Clementis 120/70
V júli  tohto roka sme sa začali  zaoberať myšlienkou usporiadania
prednášky o Dr. V. Clementisovi pre miestne školy a verejnosť. Po
dobrých skúsenostiach pri komunikácii s p. Jánom Semanom sme
jeho prostredníctvom oslovili Maticu slovenskú v Martine. Slovo dalo
slovo a napriek kovidovej péenke a dovolenkovému obdobiu sa nám
podarilo  myšlenku  doviesť  až  do  víťazného  konca  a  to  20.
septembra tohto roka. V doobedňajšej dobe do Tisovca dorazil  p.
PhDr. Lukáš Perný, PhD z Literárneho ústavu Matice slovenskej. V
jeho podaní sme si vypočuli sprítomnenie života a diela tisovského
rodáka Vladimíra Clementisa práve v deň jeho 120 -tych narodenín.
Prezentáciu je nutné hodnotiť ako adresnú, výstižnú, ušitú na mieru
pre dnešenú dospievajúcu mládež - ale aj  pre dospelú verejnosť,
trefnú, záživnú, v primeranej časovej stopáži. Okrem odbornosti  a
náležitého rečníckeho prejavu je potrebné oceniť  aj snahu autora
odmeniť  knižnými  publikáciami  vnímavosť  študentov  počas
prezentácie.
Touto  cestou  ďakujeme  tiež  vedeniu  škôl  za  to,  že  v  žiakoch
podporujú nadobúdanie vedomostí o dejateľoch v meste a regióne.
Ďakujeme aj Monike Koncošovej, predsedníčke MO MS Tisovec za
úvodné a záverečné slovo.
Osobne ďakujem i za príjemné chvíle strávené v prítomnosti tohto
mladého ambiciózneho bádateľa histórie, spolu s Jankom Hatarom,
zamestnancom Matice.

Štefan Sabó



Odpočet volebného obdobia 2018-2022
Pomaly sa končí volebné obdobie, keď som bola zvolená za
primátorku  nášho  mesta  a  spolu  s jedenástimi  poslancami
mestského  zastupiteľstva  sme  skladali  sľub,  že  budeme
pracovať  podľa  najlepšieho  vedomia  a svedomia  na
zveľaďovaní mesta a pre občanov Tisovca aj Rimavskej Píly.
Je tu čas na odpočet štyroch rokov našej  spoločnej práce. 
Pri  nástupe  do  funkcie  som  potrebovala  oboznámiť  sa
s chodom úradu aj mesta, pokračovať  v tom, čo bolo dobré
a neustále sa učiť množstvo nových vecí. Spolu s prednostom
Ing. Tokárom aj poslancami sme začali plánovať a rozbiehať
vlastné projekty. Až v treťom roku od nástupu do funkcie sa
začali realizovať vačšie projekty a v tomto poslednom roku sa
snažíme  veci  dotiahnuť  a pripraviť  projekty  pre  budúcich
nástupcov.  Hovorí  sa  tomu vraj  „štandardný  cyklus  nového
primátora.“  

Moja práca vo funkcii ma naučila držať si triezvy nadhľad nad
vecou, riešiť problémy uvážene, zámery a dôvody dostatočne
odkomunikovať  nielen  s poslancami  ale  samozrejme  so
všetkými  našimi občanmi, ktorí majú záujem. Aj napriek tomu
sa  objaví  z  času  na  čas  aj  nepochopenie.  Prirodzene  to
vychádza  z  toho,  že  ľudia  nedisponujú  takým  obsahom
informácií,  k  akým  sa  dostanem  ja,  poslanci  prípadne
zamestnanci mesta. Dobre mienená kritika je určite podnetná,
ale  pozorujem,  že  najvačšími  kritikmi  sú  tí,  ktorí  pre  svoje
mesto  neurobili  nikdy  nič.  Na  sociálnych  sieťach  sa  veľmi
často prezentujú ľudia, ktorí hoci nemajú dostatok správnych 
informácií,  tvária sa ako odborníci na všetko. Najhoršie je, že
ani  nemajú  záujem  pravdivosť  vecí  si  zistiť,  nevedia  aké
kompetencie  a  právomoci  má  primátor  mesta,  za  čo
zodpovedá, akú  právomoc a zodpovednosť majú poslanci, čo
tvorí rozpočet mesta a aké všetky  položky sa musia  z neho
uhrádzať,  aké  sú  prenesené  kompetencie  mesta...  Pomaly
som  si  zvykla,  že  niektorí  občania  ma  vinia  pre  výpadky
elektriny,  že  cestu  I.  triedy  prechádzajúcu  mestom
neopravujme, že po ulici behajú psy, že pri kontajneroch sa
hromadia ihneď po vyvezení ďalšie kartóny, že dymia komíny
na  domoch,  že  jelene  chodia  po  záhradách,  že  nefunguje
súkromný  mliekomat   no  a „mesto“  má  zabezpečiť  chybnú
súčiastku a toho že..., je neúrekom. 
Predchádzajúce   štyri  roky sme riešili  mnohé veci, s ktorými
sme  nerátali.  Hneď  pri  preberaní  funkcie  mi  odchádzajúci
primátor  odovzdal  informácie  o  závazku  mesta  v celkovej
sume 500 768 €€̈, t.j. bianko zmenku, kde termín splatnosti bol
31.marca 2023 v prospech veriteľa Prima Banky Slovensko.
Takú obrovskú sumu by mesto  nemalo  jednorázovo z čoho
zaplatiť a preto sme hľadali  spôsob ako začať úver splácať.
Výhodný  úver  mestu  poskytla  VUB  a od  25.októbra  2019

odchádza z rozpočtu mesta pravidelná splátka vo výške 3360
€.  Posledná  splátka  úveru  bude  25.februára  2032.
K 31.12.2022  by  mal  byť  zostatok  dlhu  369 728 €.  Musím
pripomenúť,  že  do  Štátneho  fondu  rozvoja  bývania  musí
mesto pravidelne uhrádzať splátku až do dátumu 31.12.2033
za „zelenú bytovku“ na Jesenského ulici  – zostatok splátky
k 31.12.2022 bude 191 976 €. Hoci bytovka nie je splatená,
nájomné  byty,  spoločné  priestory,  strecha  a celkovo  celá
stavba potrebujú opravy. 
Naivne som si myslela, že ak vyriešime dlh mesta, budeme
riešiť  a plánovať  veci  oveľa  jednoduchšie.  Nepríjemne  nás
všetkých  zaskočil  rok  2020,  ktorý  nám  priniesol  Covid.
Nebezpečný  vírus  nakazil  postupne  aj  našich  obyvateľov
a vyžiadal si viaceré obete aj v Tisovci. Pomaly už zabúdame
na  prvé  doma  vyrobené  rúška,  či  prvé  testovanie  keď
sme všetci dúfali, že všetko rýchlo skončí. Dovolím si zhrnúť 
priebeh  covidových  opatrení. Prvé  opatrenia  proti  epidémii
boli  prijaté  6.  marca  2020,  od  12.  marca  bola
vyhlásená mimoriadna  situácia. Od  16.  marca  2020  boli
uzavreté školy a zároveň začal platiť núdzový stav, ktorý trval
do 14. júna 2020. Následne 1. októbra 2020 bol vládou znovu
vyhlásený núdzový  stav,  ktorý  mal  trvať  45  dní  do  14.
novembra  2020.  Ten  bol  však  vládou  predlžovaný  sedem
mesiacov až do 14. mája 2021, kedy bol zrušený na základe
novely zákona o hospodárskej mobilizácii, vďaka ktorej môže
vláda manažovať pandémiu aj bez núdzového stavu. Školské
vyučovanie v školskom roku 2020/2021 bolo prerušené od 12.
októbra  2020  a  do  konca  kalendárneho  roka  2020  sa
neobnovilo. Obnovilo sa len pre materské školy, prvý stupeň
základných škôl a posledné ročníky stredných škôl, ktoré sa
od 8. februára 2021 na základe COVID automatu mohli vrátiť
do škôl. Tretí krát bol v tejto súvislosti  vládou SR vyhlásený
núdzový stav 25. novembra 2021 a bol ukončený uplynutím
22.  februára  2022.  Mimoriadna  situácia  zo  dňa  12.  marca
2020 však ostávala naďalej v platnosti.
Tak ako pre iné obce a mestá aj pre našu samosprávu všetky
tieto  nariadenia  počas  dvoch  rokov  znamenali  množstvo
ďalšej práce, ktorú predtým nikto nerobil a mnohí zamestnanci
sa  ju  učili  robiť  za  pochodu.  Krízový  štáb  sa snažil  riešiť
problémy operatívne. Mestský úrad sme ani počas pandémie
nemali  úplne  uzavretý.  Vždy  sme  sa  snažili  občanom
poskytnúť pomoc, rady,  usmernenie ale tiež zabezpečiť pre
chorých  nákupy  potravín,  liekov.  Zabezpečovali  sme  so
zamestnancami  mesta  a dobrovoľníkmi  aj  z radov
zdravotníkov, či  hasičov viacnásobné testovanie,  očkovanie,
dezinfekciu..., nikdy sme neriešili kto a kedy bol „v prvej línii“.
To  ako  sme  to  spoločne  zvládli  v Tisovci,  posudzuje  a
kontroluje v súčasnej dobe kontrola z NKÚ.
Zonácia a bezzásahovosť – slová, ktoré sme začali denne
skloňovať v Tisovci  a obciach Muránskej  planiny vo februári
2020. Bez predchádzajúcich jednaní sme boli postavení pred
hotovú vec, kde sa mala výmera národného parku zvýšiť na
približne 25 tisíc hektárov. Príprava zonácie Muránskej planiny
sa intenzívne rozbehla po nástupe nového vedenia MŽP SR
a vyvolala  diskusiu  odbornej  aj  laickej  verejnosti.  Mesto
Tisovec (  zonácia  sa  dotýka  2/3 výmery majetku  mesta  t.j.
Mestských lesov Tisovec), ďalšie obce a dotknutí obyvatelia
 sme  vyslovili  najmä  obavy  zo zníženia  zamestnanosti
a príjmov  obyvateľov  mesta  a  nášho  regiónu.  Petíciu  proti
takto pripravenej  netransparentnej  zonácii  Národného parku
Muránska  podpísalo  v júni  2020  spolu  7251  občanov  z
územia,  kde  sme  žiadali  prehodnotiť  a prepracovať  zámer
k vyhláseniu národného parku   a to za účasti  odborníkov aj
verejnosti  v súlade  s platnou  legislatívou.  Riešeniu  zonácie
sme sa spoločne venovali s Ing. Tokárom a Ing. Kubínim. Bola
to práca, ktorú mnoho občanov neregistrovalo, pretože akoby 

(pokračovanie na ďalšej strane)

sa  ich  to  netýkalo.  Často  počas  večerov  aj  víkendov  sme
pripravovali  podklady a  osobne obhajovali  záujmy mesta  a
našich občanov na rôznych stretnutiach ( Bratislava, Liptovský

Hrádok, Rožňava, Tisovec, Muráň...) kde nás často brali ako
odporcov ochrany prírody. Ministerstvo ŽP sa naše argumenty
a  obavy  snažilo  rozptýliť  s argumentmi,  že  vyhlásenie  NP
Muránska planina a jeho zón vytvorí podmienky pre zvýšenie
atraktívnosti územia, čo má byť predpokladom jeho zväčšenej
návštevnosti.  Chcem veriť,  že to  bude naozaj  tak a životné
podmienky, či pracovné ponuky  sa zlepšia aj pre obyvateľov
Muránskej  planiny,  pretože  nemáme  záujem  ostať
skanzenom.  Dňa  13.júla  2022  NP  Muránska  planina  bol
 schválený  NR  SR  a  vyhlásený  nariadením  vlády  SR
v celkovej  výmere  18  516,05  ha.  Tiež  boli  vyhlásené  jeho
hranice,  ochranné  zóny,  podzóny  a hranice  ochranného
pásma národného parku. Prerokovania stále ešte neskončili,
pretože  vyhlásené  boli  chránené  areály  „Pramenná  oblasť
Rimavy“ a „Chránený areál Tisovský kras“. Vláda SR vyhlásila
na  územie  NP Muránska  planina  výzvu  v sume 8  miliónov
z Plánu obnovy.  Za mesto sme podali  dva projekty do tejto
výzvy. Je to projekt „ Bezpečne na náučný chodník Hradová“
v     čiastke  197     948,22 € (týka  sa  rekonštrukcie  ulice  a  múru
ulice Podhradová)  a projekt „Revitalizácie Tisovskej Šťavice“
v     sume 494     484,75 €. Projekty by už mali byť vyhodnotené na
MŽP SR,  pretože ich realizácia má byť ukončená do konca
roka 2023.

Rok  2020  nám  v Tisovci  priniesol  obrovskú  radosť
z prvenstva,  keď skvelí  hlasujúci  za  Žihadielko  v Tisovci
prepísali históriu súťaže, ktorú od roku 2016 organizoval Lidl.
Stali sme sa najmenším mestom, ktoré získalo detské ihrisko

od diskontného reťazca,  hoci  tu  nemá sídlo.  Tisovcu sa  to
podarilo vďaka 508 664 hlasom. V prepočte na obyvateľa to
znamená,  akoby  každý  Tisovčan  odovzdal  počas  šiestich
týždňov viac ako 125 hlasov. Ihrisko sme si vyhlasovali ešte
v roku  2020,  ale  pre pandemickú situáciu  však  bolo  možné
postaviť a odovzdať ho do užívania až 28.mája 2021.Hodnota
samotného  ihriska  je  80 317,68  €  a ďalšie  práce,  t.j.  na
prístupový chodník a parkovisko k Žihadielku prispelo mesto
a Calmit s.r.o. spolu v sume 9 441,94 €.
Počas  štyroch  rokov  sme  investovali  do  rekonštrukcie
a rozšírenia  kamerového  systému.  V roku  2019  to  bolo  1
557,00€,  v roku  2021 6 614,24€ a ďalšie rozšírenie a opravy
sú naplánované. V rámci  bezpečnosti  cestnej  premávky sa
v meste vybudovali  z projektu Ministerstva vnútra   bezpečné
svetelné  prechody  v  sume  18  720,96  €,  z toho  vlastné
financie mesta boli v sume 4898,96 €.
V predchádzajúcom  volebnom  období  mesto  vybudovalo
z projektu  EÚ  mestskú  kompostáreň  „Rudov  dvor“,  čo
hodnotím  ako  perfektnú  vec,  pretože  naši  občania  majú
možnosť  odovzdať  biologicky  rozložiteľný  odpad  počas
pracovného  týždňa  a zber  v rodinných  domoch  sa  realizuje
raz týždenne.  Počas tohto funkčného obdobia sme na tejto
mestskej  ploche  vybudovali  celý  zberný  dvor  z vlastných
zdrojov.  Sú  tam  štyri  betónové  úložiská,  postavené  štyri
plechové garáže na zber určených odpadov, plne vybavená
unimobunka pre zamestnancov,  zakúpili  sme mostovú váhu
na váženie odpadov, mulčovač,oceľový kontajner, krovinorezy,
motorovú  pílu  a  ďalšie  nutné  náradie  k zbernému  dvoru.
Radosť máme, že do konca novembra dostaneme z projektu
podaného  cez  Envirofond  (podaný  ešte  v roku  2020)
vysúťažené  multifunkčné  vozidlo  za  143  112   €  a
 spolufinancovanie  mesta  je  vo  výške  5  %,  t.j.  7155,60  €.
Rozšíri sa tak technické vybavenie Rudovho dvora, ktoré je
v budúcich  rokoch  ďalej   nutné  dopĺňať  o traktor  a  iné
potrebné zariadenia.
Počas  predchádzajúcich  rokov  bolo  potrebné  zakúpiť  na
údržbu  komunikácií  (chodníková  novela)  záhradný  traktor
s príslušenstvom v sume 5 997,60 €, radlicu za 2 277,60   €
a in.
Teší ma, že už tesne po nástupe do funkcie sa nám podarilo
založiť dobrovoľný hasičský zbor.   Sedemnásti členovia majú
k dispozícii  zrekonštruovanú požiarnu zbrojnicu, ktorú sme im
dali  do  užívania  v roku  2020  a  už 15.  januára  2020  sme
prevzali v Banskej Bystrici do užívania  z Ministerstva vnútra
novučičké  IVECO  Cas  15,  s  ktorým  dobrovoľní  hasiči
vykonávajú svoje výjazdy a pomáhajú tak ochraňovať majetok
mesta aj občanov. Vďaka šikovnosti veliteľa DHZ p. Sekáča si
sfunkčnili  a  spojazdnili  naši  hasiči  aj  automobil  Lada,  ktoré
predtým slúžilo mestskej polícii. 
Mesto  zamestnáva  cez  rôzne  projekty   priebežne  počas
štyroch rokov 10 - 18 zamestnancov. V súčasnej dobe sú to:
štyri  opatrovateľky seniorov, traja zamestnanci  Komunitného
centra v Rimavskej Píle, traja členovia občianskej hliadky, dve
pracovníčky  terénnej  sociálnej  práce,  traja  zamestnanci  sú
zaradení  na  chránených  pracoviskách  a chránenej  dielni.
Z projektov cez ÚPSVaR sa snažíme zamestnať občanov na
projekty, ktoré trvajú kratšiu dobu cca 9 mesiacov. Určite je
každá  práca,  ktorú  mesto  pomôže  zabezpečiť  pre  svojich
obyvateľov  je  prínosom.  Počas  covidových  opatrení  boli
realizované kultúrne podujatia v obmedzenom režime. Tento
čas  sme sa  snažili  využiť  na  opravy  vnútorných  priestorov
kultúrneho domu. Už pred dňami mesta v r. 2019 sme ukončili
práce na prestavbe zdevastovanej časti bývalého Steps baru
a otvorili sme novú galériu. Je to priestor vhodný na výstavy,
vernisáže, či menšie stretnutia. Tiež  bola vymenená stará

(dokončenie na ďalšej strane)

OKTÓBER 2022                                                             6                                                 TISOVSKÝ MESAČNÍK OKTÓBER 2022                                                             7                                                 TISOVSKÝ MESAČNÍK

https://sk.wikipedia.org/wiki/Mimoriadna_situ%C3%A1cia
https://sk.wikipedia.org/wiki/COVID_automat
https://sk.wikipedia.org/w/index.php?title=N%C3%BAdzov%C3%BD_stav&action=edit&redlink=1
https://sk.wikipedia.org/wiki/Vl%C3%A1da_Igora_Matovi%C4%8Da


 divadelná opona aj opravené javisko v kine. V r. 2020 bolo
nutné riešiť priestory pre našich dvoch lekárov,  ktorí  dostali
výpoveď z bývalého objektu CsM.  Iné budovy v meste okrem
MsKS nepripadali do úvahy. Za dva letné mesiace sme 
vytvorili všeobecnú ambulanciu pre pacientov MUDr. Žiakovej
a klientky  gynekologickej  ambulancie  MUDr.  Marka.
Postupne  sme   kompletne  opravili  zatekajúcu  prechodovú
chodbu medzi  starou a novou časťou objektu -  strop, okná,
omietky,  dlažbu,  dvere.  V novej  časti  sme  v roku  2021
odstránili  obklady  vo  vestibule  novej  časti,  priestor  bol
vystierkovaný,  vymenili  sa  vstupné  dvere  do  chodieb.  V r.
2022 pribudli nové dlažby, nová šatňa, dvere do spoločenskej
sály  a ostatných  miestností  na  prízemí.  MsKS  je  obrovská
budova,  ktorá  potrebuje  ďalšie  investície,  preto  sme podali
projekt  na  „Zateplenie  objektu  MsKS“,  kde  dotácia

z Enviromentálneho fondu je plánovaná na 383 167,00 € a 
 dofinancovanie  z vlastných  zdrojov  by  malo  byť  vo  výške
20 701,38 €. Projekt sme dostali na doplnenie a čakáme na
rozhodnutie k realizácii.  Podaný je aj  projekt „Rekonštrukcia
divadelnej sály Mestského kultúrneho strediska v Tisovci“ kde
celková  výška  nákladov  je  251 766,32  €  s DPH  a  výška
požadovanej sumy je 196 308,64 €. Daxnerov dom tiež patrí k
oddeleniu  kultúry  a tu  sa  nám  podarilo  zrekonštruovať
drevenú verandu a schodisko z projektu BBSK. Veľká vďaka
patrí  členom  Tisovského  spevokolu,  ktorí  dobrovoľnícky
opravili a natreli okná na tejto historickej budove.   Z projektu
je  opravené je  aj  pódium na nádvorí.  Mrzí  ma situácia  na
budove Clementisovho domu ( zatekajúca strecha, vlhnutie),
 pretože  ani  po  viacerých  stretnutiach  s riaditeľom SNM sa
nepodarilo  previesť  túto  nehnuteľnosť  do  majetku  mesta
a teda mesto nemôže podať projekt na opravu ani investovať
vlastné financie do cudzieho majetku.   
Sú projekty, ktoré nie sú na očiach občanov. Medzi také patrí
projekt energetického auditu v sume 13 500 € a v tomto roku
realizovaný  projekt  Kybernetickej  bezpečnosti   v  sume
164 704,20 €,výška spolufinancovania bola 8 235,21€, ktorý
je  povinný  pre  samosprávu.  Ďalšie  investície  a použité
financie, ktoré občania nevidia boli zrealizované a použité aj
v oboch materských školách. Na Rimavskej Píle v r. 2019 to
bola  nová  strecha  a prvky  detského  ihriska, v r.  2021
plynofikácia  škôlky.  V tisovskej  škôlke  sa  v r.2021  vykonala
rekonštrukcia  vstupných  chodieb,  rekonštrukcia  sociálnych
zariadení,  výmena  radiátorov  a tohto  roku  sa  urobila  nová
podlaha v jednom z oddelení,  zakúpili  sme nový kuchynský
kotol  v cene  3 000,00  €, lapač  tukov  za  6 696,50  €,  nové
žalúzie - cena 2 089,68 €.  Je tu potrebné robiť ďalšie práce
a to  najmä  rekonštrukciu  celej  elektroinštalácie.  V oboch
zariadeniach bolo už nutnosťou zakúpiť umývačky riadu ( t.j. 5
ks).
Areál základnej školy bol vyasfaltovaný, vydláždený exteriér

vstupu na prízemie I. stupňa, ukončujú sa opravy vstupov do
ZUŠ a školskej kuchyne. V r. 2020 bola celá budova školskej
jedálne  z projektu  zateplená.  Na  jar  minulého  roku  mesto
muselo  zabezpečiť  opravu  bazéna  -  cena  12 499,72  €.
Polemika,  ktorú  spustili  „FS  nadšenci“  okolo  tejto
rekonštrukcie nemá konca-kraja a vyjadrovali sa k nej aj ľudia,
čo  v živote  nenavštívili  naše  kúpalisko.  Nikto  z nich  ale
neprišiel na MsÚ a nepýtal sa na použitú dlažbu, na faktúry,
pretože všetko je k dispozícii. Počas celého môjho volebného
obdobia  som  sa  vždy  snažila  o transparentnosť  aj  vo
financiách,  kladné  zviditeľňovanie  mesta  v médiách  aj  vo
všetkých funkciách, kde som samosprávu zastupovala napr.
ako  podpredsedníčka  ZMOGaM,  v Rade  ZMOS,
v Mikroregióne  Muránska  planina,  v našej  MAS  Muránska
planina – Čierny Hron, UMR a in. 
Projekty, ktoré riešime aktuálne a v tomto čase:   čakáme na
podpis  zmluvy  k schválenému  projektu  rekonštrukcie
vnútorných priestorov domu smútku, kde je vysúťažená cena
v r. 2021 v sume  90 341,03 €, aktualizovaná v r. 2022 na 99 
720 €,  výšku podpory na tento  projekt mesto dostane v sume
80 000 €. Pred nami je ukončenie druhej kontroly verejného
obstarávania k rekonštrukcii  zdravotného strediska „Centrum
integrovanej  zdravotnej  starostlivosti  v meste  Tisovec“,  kde
stavebná  časť  má  hodnotu  708  073,93  €  a vysúťažená
zdravotechnika  122 544,00  €.   Pred  ukončením  je  projekt
rekonštrukcie na futbalovom štadióne - výmena okien a dverí
za 20 000 € podporené zo Slovenského futbalového zväzu,
kde  mesto  spolufinancuje  čiastku  8 000  €.  Z plánu  obnovy
pripravujeme  podanie  projektu  rekonštrukcie  radnice,  kde

celkovú cenu budeme poznať po spracovaní projektu.
Už  29.októbra  si  zvolia  občania  nové  vedenie  mesta  a ja
verím, že zvolení zástupcovia mesta Tisovec a Rimavskej Píly
budú  chcieť  pokračovať  v projektoch  začatých  a podaných
v tomto volebnom období. Určite som nestihla popísať všetko,
čo sme urobili počas uplynulých štyroch rokov a niekto povie,
že je toho málo ale každý občan subjektívne posudzuje svoju
obec  či  mesto.  Mrzí  ma,  že  sme  nestihli  zrealizovať  novú
autobusovú stanicu,  že  budovu vlakovej  zastávky  na  malej
stanici  sa  nepodarilo  mestu  odkúpiť,  že  ani  opakovane
podaný projekt na vybudovanie vodovodu do Losinca nebol
podporený  a mnohé  iné  veci.  Aj  napriek  tomu  som
presvedčená, že moja práca, práca veľkej väčšiny poslancov
aj  zamestnancov mesta,  Mestských  lesov či  Služieb  mesta
mala  zmysel  za  uplynulé  obdobie  a  svoje mesto  sme
spoločne zveľadili.

Mgr. Irena Milecová, primátorka mesta

Tabuľkový prehľad zrealizovaných projektov uverejníme
v novembrovom čísle Tisovského mesačníka
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ZAREGISTROVANÍ KANDIDÁTI pre voľby primátora mesta TISOVEC 
1.      Matej Binder, 32 r., príslušník policajného zboru, nezávislý kandidát
2.      Hana Homoľová, Ing., 45 r., zástupkyňa riaditeľky pre ekonomické a technické činnosti, nezávislá kandidátka
3.      Pavel Karas, 39 r., šofér, nezávislý kandidát 
4.      Ján Vengrín, MBA, 47 r., náčelník mestskej polície, SME RODINA

ZAREGISTROVANÍ KANDIDÁTI pre voľby do Mestského zastupiteľstva v Tisovci 

Volebný obvod č. 1
1.      Matej Binder, 32 r., príslušník policajného zboru, nezávislý kandidát
2.      Róbert Boháčik, 46 r., energetik, Kresťanskodemokratické hnutie
3.      Róbert Buchta, Ing., 51 r., vedúci strediska v doprave, nezávislý kandidát
4.      Milan Cibuliak, 41 r., operátor výroby, nezávislý kandidát
5.      Pavel Cibuliak, Ing., 65 r., podnikateľ, REPUBLIKA
6.      Petra Čipková, PhDr., 39 r., riaditeľka ÚPSVaR, SME RODINA
7.      Michal Debnár, 52 r., referent, SMER - sociálna demokracia 
8.      Nikoleta Dušová, JUDr., 27 r., vyššia súdna úradníčka, nezávislá kandidátka
9.      Hana Homoľová, Ing., 45 r., zástupkyňa riaditeľky pre ekonomické a technické činnosti, nezávislá kandidátka
10.  Rastislav Jacho, 50 r., súkromný podnikateľ, SME RODINA 
11.  Milan Janeček, 32 r., skladník, Národná koalícia/Nezávislí kandidáti 
12.  Mário Keleti, JUDr., 49 r., advokát, nezávislý kandidát
13.  Dušan Kojnok, 58 r., predavač, nezávislý kandidát
14.  Denis Komjaty, 43 r., konateľ firmy, SME RODINA 
15.  Anna Kožiaková, Ing., 53 r., riaditeľka školy, Kresťanskodemokratické hnutie 
16.  Tatiana Kradláková, Mgr., 30 r., administratívna pracovníčka, nezávislá kandidátka
17.  Ján Krekáň, 40 r., živnostník, SME RODINA 
18.  Karol Kubíni, Ing., 46 r., konateľ, nezávislý kandidát
19.  Erik Lopušný, Ing., 31 r., lesník, nezávislý kandidát
20.  Ján Martiniak, 59 r., dôchodca, SME RODINA 
21.  Štefan Melicher, 28 r., robotník, ZA ĽUDÍ
22.  Irena Milecová, Mgr., 61 r., primátorka, Kresťanskodemokratické hnutie 
23.  Roman Oravec, PaedDr., 42 r., riaditeľ, nezávislý kandidát 
24.  Martin Spišiak, 38 r., štátny zamestnanec, DOMOV národná strana 
25.  Michal Stejskal, 49 r., vedúci zamestnanec verejnej správy, SME RODINA 
26.  Kristián Struhár, Ing., 26 r., bezpečnostný a požiarny technik, nezávislý kandidát
27.  Marta Svobodová, Mgr., 60 r., učiteľka, SMER - sociálna demokracia 
28.  Martin Šlajfer, 35 r., servisný inžinier, SME RODINA 
29.  Milan Šlajfer, 60 r., vodič, SMER - sociálna demokracia 
30.  Roman Šotek, 49 r., majster prevádzok ČOV, Kresťanskodemokratické hnutie 
31.  Adriana Zavadinková, 49 r., vedúca výroby, Kotlebovci - Ľudová strana Naše Slovensko 
Vo volebnom obvode sa volí 10 poslancov.

Volebný obvod č. 2
1.  Ľubomír Bagačka, Mgr., 45 r., kustód-kurátor, SMER - sociálna demokracia
2.  Ján Belica, Ing., 41 r., živnostník, nezávislý kandidát 
Vo volebnom obvode sa volí 1 poslanec.

Upozornenie pre voličov - zmena miesta konania volieb!

Okrsok č. 1 - Galéria MsKS Tisovec - stará časť
Okrsok č. 2 - Spoločenská sála MsKS Tisovec - nová časť
Okrsok č. 3 - Hudobný salónik - nová časť
Okrsok č. 4 - Daxnerov dom
Okrsok č. 5 - Komunitné centrum Rimavská Píla

Pre voličov okrsku č. 1 bude zabezpečená kyvadlová doprava
Časy odchodov budú upresnené a včas oznámené


